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SEDLČANY Městský úřad 
Sedlčany, Odbor životní-
ho prostředí (OŽP) vydal 
rozhodnutí na pokácení 
dřevin na Severním síd-
lišti u třetího paneláku 
z pohledu od kulturního 
domu. Jedná se o jeden 
smrk u kontejnerů a jeden 
v bezprostřední blízkosti 
panelového domu. Prosto-
ry budou následně osáze-
ny novou zelení.

Ve středu 8. března na-
víc zaměstnankyně Sedl-
čanských technických 
služeb odklidily pokáce-

KRÁSNÁ HORA NAD VL-

TAVOU Za rok 2022 bylo 
v nejmenším městě regi-
onu odevzdáno 9 300 kg 
e l e k t ro z a ř í ze n í .  S p o -
lečnost, která se stará 
o zpětný odběr vydala 
certifikát, který vyhodno-
cuje přínos takového sbě-
ru elektroodpadu.

Toto množství odpovídá 
úspoře 49,79 MWh elek-
trické energie, 6,75 t pri-
márních surovin, 576,29 kg 
oxidu siřičitého zodpo-

SEDLČANY Na tísňovou 
linku Hasičského záchran-
ného sboru Středočeského 
kraje byla krátce po půl 
d v a n á c t é  d o p o l e d n e 
ve středu 8. března nahlá-
šená mimořádná událost 
v Sedlčanech. Ve Strojíren-
ské ulici hořel kontejner.

„V důsledku nedbalosti při 

spalování odpadu došlo k roz-

šíření požáru na další přilehlý 

odpad,“ popsal situaci Tomáš 
Bakalář z HZS. Požár podle 
něj zlikvidovali profesionální 
a dobrovolní hasiči ze Sedl-
čan. „Událost se obešla bez 

zranění a beze škody,“ dodal.
Olga Trachtová 

Hadáčková

SEDLČANY Jak čtenáři ví 
z předchozího vydání, 
započíná ve městě výběr 
provozovatele vodohospo-
dářské infrastruktury. Meto-
da, kterou se vedení města 

vydalo na cestu se nazývá 
koncesní řízení a jedná se 
o relativně časově náročný 
výběr provozovatele podle 
přísnějších měřítek a krité-
rií, které musí splnit a jako 
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Provozovatel tají kalkulaci, město 
dopis od ředitele vodárny

vítěz soutěže pak musí 
dodržovat pravidla, která 
jsou v koncesní smlouvě. 
Výhodou pro toho, kdo 
v koncesním řízení uspěje, 
bývá jistota dlouhodobého 
kontraktu, a tedy i výdělků, 
jelikož koncesní smlouvy 
se uzavírají na pět, a ještě 
častěji na deset let. Kon-
cesní řízení pro město 
administruje soukromá ak-
ciová společnost Vodohos-
podářský rozvoj a výstavba 
(VRV) na základě příkazní 
smlouvy.

Na úvod jsme chtěli čtená-
ře seznámit s kalkulací vod-
ného a stočného, ze které 
vždy vzniká výsledná cena 
pro spotřebitele. Od roku 
2022 se kalkulace odevzdá-
vají vždy před začátkem 
své platnosti na Ministerstvo 
fi nancí ČR v předepsaném 
formuláři s jasně danou 
strukturou. O poskytnutí kal-
kulací na roky 2022 a 2023 
jsme požádali aktuálního 
provozovatele, společnost 1. 

Na Severním sídlišti 
budou poraženy dva 
smrky

né túje, které se rovněž 
nacházely u kontejnerů 
třetího paneláku. Tentýž 
den kontaktovala naši re-
dakci obyvatelka tohoto 
bytového domu Marcela 
Chocholoušková s tím, že 
by se ráda dozvěděla, jest-
li bylo tyto túje nutné lik-
vidovat. Ptala se rovněž, 
proč budou poraženy dva 
vzrostlé jehličnaté stro-
my, v jejichž větvích se 
pohybuje ptactvo a které 
zkrášlují zdejší prostředí. 
Obrátili jsme se s těmito 

U STROSu hořelo

Krásná Hora obdržela 
certifi kát za spoření

vědného za okyselování 
prostředí, ale také 79,95 t 
skleníkových plynů. Úspo-
ra 4 569,81 l ropy se rovná 
spotřebě stejného množ-
ství potřebného k ujetí 
67 177 km v běžném osob-
ním automobilu. Úspora 
395,6 m3 vody je ekviva-
lentem množství, které je 
spotřebováno při 5 311 cyk-
lech sprchování.

„Za mě mají tyto hod-

noty vytříděného, tedy 

Pokračování na straně 3 Pokračování na straně 3

Pokračování na straně 3 Pokračování na straně 2

SEDLČANY Na svém třetím 
jednání se v podvečer 13. 
března sešlo celkem sedm-
náct z jednadvaceti zastu-
pitelů a zastupitelek města. 
Na programu byly připra-
veny v zásadě bezproblé-
mové body, čemuž odpoví-
dalo i tempo jednání. 

Informace o plnění 
rozpočtu za minulý rok 
přednesla vedoucí eko-
nomického odboru Jitka 
Kadlecová, která předsta-
vila výsledek plnění jed-
notlivých kapitol a polo-
žek, a to na straně výdajů 
i příjmů. Nejednalo se ještě 

Zastupitelé vzali na vědomí 
výsledky hospodaření za loňský 
rok, schválili směny pozemků 
i plán prevence kriminality

o schválení závěrečného 
účtu města, ke kterému se 
přistoupí až po obdržení 
zprávy nezávislého audito-
ra. Výsledek je každopád-
ně takový, že městu vznikl 
přebytek ve výši 32 milio-
nů korun, z čehož třetina 
byla již využita rozpočto-
vým opatřením v roce 
2022, o dalších zhruba 22 
milionech zahájil diskusi 
zastupitel Miroslav Hölzel. 
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SčV, přičemž autor textu je 
přesvědčen, že daný doku-
ment by provozovatel měl 
vydat nejen ve veřejném 
zájmu novinářům, ale také 
spotřebiteli, který v dané 
lokalitě trvale žije a vodné 
a stočné hradí. Z tohoto ti-
tulu jsme o předložení kal-
kulací, které by rozkryly 
náklady spojené s vodným 
a stočným, požádali. 

„Naše společnost v sou-

ladu se zákonem o ochra-

ně spotřebitele poskytuje 

spotřebitelům informace 

o ceně prodávaných výrob-

ků nebo poskytovaných slu-

žeb v souladu s cenovými 

předpisy, a to ve smyslu § 13 

zákona o cenách zpřístup-

něním informaci o této ceně 

formou ceníků, kdy cenou 

se rozumí konečná nabíd-

ková cena, která zahrnuje 

všechny daně, cla a poplat-

ky,“ započala své stanovis-
ko fi nanční ředitelka 1. SčV 
Jana Poláková a naznačila, 
že cena pro spotřebitele je 
uveřejněna na webu spo-
lečnosti. 

„Dále si vás dovoluji in-

formovat, že v souladu se 

zákonem o vodovodech 

a kanalizacích naše spo-

lečnost každoročně zve-

řejňuje porovnání všech 

položek výpočtu ceny pod-

le cenových předpisů pro 

vodné a stočné a dosažené 

skutečnosti v předchozím 

kalendářním roce, které ob-

sahuje podrobné informace 

o všech položkách vodného 

a stočného a jejich porov-

nání a jehož účelem je po-

skytnout odběratelům kom-

plexní informaci o všech 

položkách výpočtu ceny,“ 
vysvětlila své stanovisko 
dále Poláková. Zřejmě tak 
měla na mysli, že odevzdá-
vaná kalkulace je chápána 
jako takzvaně plánovaná 
a následně, vždy zpětně 
za uplynulý rok do 30. dub-
na následujícího roku, se 
odevzdává tzv. porovnání, 
tedy jak skutečně jednotli-
vé položky kalkulace vyšly. 
Jaká byla jejich reálná hod-
nota. Porovnání je tak sice 
konečné a přesné rozdělení 
ceny na jednotlivé položky, 

V O D N É ,  S T O Č N É  S E D L Č A N Y  ( 1 )

Provozovatel tají kalkulaci, město dopis od ředitele vodárny
k dispozici je však až s vel-
kým zpožděním. 

„Kalkulace cen vodné-

ho a stočného na příslušný 

kalendářní rok zasílané 

v souladu s cenovými před-

pisy Ministerstvu fi nancí 

jsou naopak ze své podstaty 

nástrojem dohledu a regu-

lace ze strany veřejné moci 

a jsou určeny výhradně pro 

potřeby ministerstva v rám-

ci výkonu jeho působnosti 

v oblasti regulace cen. To 

refl ektuje i skutečnost, že 

z platných právních před-

pisů nevyplývá povinnost 

a postup zveřejňování kal-

kulací cen vodného a stoč-

ného, a to právě s ohledem 

na tento jejich účel,“ zakon-
čila své vyjádření fi nanční 
ředitelka 1. SčV Poláková, 
čímž tedy zároveň sdělila, 
že kalkulace ceny vodného 
a stočného provozovatel 
neposkytne. 

J a ko  d a l š í  s t ř í p e k 
do úvodu k tématu, kte-
rému se budeme věnovat 
průběžně a dlouhodobě, 
slouží i přístup vedení měs-
ta k dopisu, který ofi ciálně 
městu zaslal generální ředi-
tel 1. SčV Robert Morávek. 
O dopisu se na tiskové kon-
ferenci zmínil přímo sta-
rosta města Sedlčan Ivan 
Janeček.

„Měli jsme tady jednu in-

formaci od 1. SčV, která nám 

dává další podněty ohledně 

správy vodohospodářské 

soustavy a nabízejí nám, že 

bychom mohli s nimi pro-

dloužit stávající smlouvu, 

abychom nemuseli tak chvá-

tat s koncesním řízením. Ale 

to je pro nás trošku takové 

ožehavé téma, protože my, 

dokud nebudeme mít pode-

psanou smlouvu o správě 

vodohospodářské soustavy 

podle nového legislativního 

rámce, tak nemůžeme čer-

pat dotace. Nám se jedná 

hlavně o dotaci na čistírnu 

odpadních vod, což je pro 

nás docela problematické, 

protože jsme si vědomi, že 

sice dotace na ČOV budou 

pokračovat i v následujících 

letech, ale vždy je to za ji-

ných podmínek a většinou 

to bývá tak, že s každým 

tím dotačním titulem, tak 

se podmínky trochu mění 

a většinou se mění jakoby 

že se snižují podíly těch do-

tačních titulů, takže my by-

chom potřebovali tu čistírnu 

opravit co nejrychleji. Bohu-

žel máme čistírnu takovou, 

jakou máme a já nedoká-

žu ovlivnit to, že je prostě 

zrovna v takovémto stavu,“ 
okomentoval jeden z bodů 
jednání rady města starosta 
držíce v ruce dopis elektro-
nicky podepsaný ředitelem 
1. SčV Morávkem. 

Bylo zřejmé, že součas-
ný provozovatel v dopise 
nabízí městu prodloužení 
současné provozovatelské 
smlouvy do doby, než se 
uskuteční koncesní řízení. 
Lze totiž předpokládat, že 
soutěžní koncesní řízení 
není hlavním zájmem sou-
časného provozovatele 
a provozování vodohos-
podářské infrastruktury 
je pro 1. SčV výhodnější 
za současných podmínek. 
Starosta tak dostal dotaz, 
zda město nabídku 1. SčV 
využije či nikoliv.

„Nevyužijeme ji v tom 

rozsahu, jak oni nám ji na-

bízejí, protože v letošním 

roce nám končí smlouva se 

stávajícím provozovatelem, 

to je 1. SčV. A nová smlou-

va musí být uzavřena podle 

nových legislativních pa-

rametrů, takže v současné 

době řešíme se společností 

VRV, která připravuje pod-

klady pro většinu obcí, nové 

výběrové řízení. Následně 

přišla 1. SčV ještě v průběhu 

loňského roku s návrhem, 

že bychom mohli podepsat 

takzvané memorandum 

o spolupráci, že bychom vy-

tvořili nový právní subjekt, 

který by mohl provozovat 

vodohospodářské systémy 

v jednotlivých obcích a bylo 

by to tak, že většinový po-

díl by měly obce, které by 

si utvořily svoji společnost 

a 1. SčV by do toho vstoupila 

jako minoritní vlastník a pak 

bychom splnili legislativní 

rámec a samozřejmě ale, ač 

nám 1. SčV vypráví, jak to 

bude pro nás výhodné, tak je 

mi úplně jasné, že 1. SčV se 

chce vyhnout výběrovému 

řízení podle nových para-

metrů, což by se takto stalo. 

Oni by se s námi podělili 

o svůj zisk a měli by jistotu, 

že mohou dále provozovat,“ 
rozkryl strategickou hru 
obou stran starosta Janeček.

„My jsme sice memoran-

dum podepsali, ale zatím 

jsme nikam nevstoupili a dál 

řešíme koncesní řízení, ale 

to je dlouhodobý proces. Ná-

sledně přišla 1. SčV s dalším 

ujištěním a my jsme si to ově-

řili, že vešla v platnost další 

legislativa, že pokud by obce 

nestačily uzavřít to koncesní 

řízení s novým provozovate-

lem do konce roku, tak bude 

jakési přechodné období, 

kdy se dá prodloužit doba té 

předchozí smlouvy na další 

období. U nás bychom mohli 

až na dva roky ještě s 1. SčV 

podle staré smlouvy fun-

govat, čímž by 1. SčV měla 

ještě dva roky zajištěno, že 

nám bude toto spravovat 

a nemusí se bát, že v násle-

dujícím koncesním řízení 

neuspěje,“ pokračoval Jane-
ček v líčení situace. 

„Takže teď řešíme spíše, 

že pokud bychom nestihli 

udělat výběrové řízení, tak 

bychom třeba s 1. SčV uděla-

li prodloužení na nezbytně 

dlouhou dobu, třeba na šest 

měsíců, abychom měli re-

zervu. Ale určitě nepůjdeme 

do toho, že nyní řekneme 1. 

SčV, že tady může ještě dva 

roky hospodařit. Musíme si 

uvědomit, že 1. SčV je náš 

soupeř, obchodní partner 

a hledá svůj byznys. Sice 

nám mohou vyprávět, jak 

to bude pro nás zajímavé, 

ale my musíme hledat dů-

vod, proč to pro nás má být 

zajímavé. Takže zatím jsme 

k tomu zaujali stanovisko, 

že to budeme řešit, ale ur-

čitě nebudeme prodlužovat 

smlouvu na dva roky, ne-

bude-li to nutné z nějakého 

jiného důvodu,“ doplnil sta-
novisko starosta města. 

Redakce na základě vy-
jádření starosty požádala 
město o vydání předmětné-
ho dopisu, jelikož se jedná 
o dopis doručený ofi ciální 
cestou veřejnoprávnímu 
subjektu a týká se provo-
zování vodohospodářské 
infrastruktury ve vlastnic-

tví města a vodného a stoč-
ného, které platí všichni 
spotřebitelé, tedy obyvate-
lé a též město samotné ze 
svých objektů. Na základě 
toho se redakce domnívá, 
že by text dopisu projedna-
ný radou měl být k dispozi-
ci. Město však dopis vydat 
odmítlo. 

„K samotnému dopisu 

lze uvést, jak bylo již jiný-

mi slovy sděleno na tisko-

vé konferenci, že se jedná 

o obecně informativní do-

pis a iniciativu soukromé 

právnické osoby. Dopis není 

právně závazným dokumen-

tem, případně dokumen-

tem, na základě, kterého 

by městu Sedlčany vznikaly 

jakékoliv právní závazky 

či z něj vyplývaly jakékoliv 

právní důsledky či další po-

stup, a to ve vztahu k provo-

zování vodohospodářského 

majetku města Sedlčany ani 

v jiných ohledech. Město 

si jej neobjednalo a nemá 

s ním spojeny žádné výdaje 

veřejných prostředků. V zá-

jmu transparentnosti výko-

nu veřejné správy byl obsah 

dopisu nad rámec zákonem 

stanovených povinností ve-

řejnosti sdělen, a to formou 

informování o jeho obsahu, 

přičemž však nelze vylou-

čit, že poskytnutím celého 

znění dopisu by mohlo do-

jít k porušení práv třetích 

osob,“ uvedl starosta Jane-
ček, přičemž zmíněnou tře-
tí osobou myslí evidentně 
1. SčV.

„Jakkoliv bych vám rád 

vyhověl, je zcela zřejmé, že 

i z pohledu rozhodovacího 

procesu ve věci provozová-

ní městské vodovodní infra-

struktury se jedná o novou 

informaci, která vznikla při 

přípravě vydání rozhodnutí 

povinného subjektu (města 

Sedlčany). V současné době 

i přes skutečnost, že se měs-

to Sedlčany rozhodlo dále 

pokračovat v koncesním 

řízení, a to v podmínkách 

právní jistoty stávajícího 

smluvního ujednání, nelze 

predikovat, a to zejména 

s ohledem na disproporce 

mezi ochranou veřejných 

prostředků obcí a právními 

Pokračování na další straně

Dokončení ze strany 1
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REGION Hasiči Středočes-
kého kraje řešili v noci 
a ráno 11. března 83 mimo-
řádných událostí v souvis-
losti s výstrahou ČHMÚ 
na silný vítr. Šlo převážně 
o popadané stromy. Nejví-
ce zasaženými okresy byly 
Benešov s 22 událostmi 
a Příbram s 19 událostmi.

„V obci s rozšířenou 

působností Sedlčany ha-

siči zasahovali na třech 

spadlých stromech. Přímo 

v Sedlčanech neeviduje-

me žádný zásah v souvis-

losti se silným větrem,“ 

konkretizoval Tomáš Ba-
kalář z HZS Středočeské-
ho kraje.         -oth-

možnostmi uchazečů, dobu 

výběru nového provozova-

tele. V procesu výběru doda-

vatele služeb mohou nastat 

objektivní skutečnosti, kdy 

pro město Sedlčany bude 

využití nabídky na dočasné 

prodloužení doby provozo-

vání vodohospodářské sou-

stavy v mezích zákona aktu-

ální. Jakmile bude záležitost 

ukončena konečným roz-

hodnutím příslušného or-

gánu města o případné ak-

ceptaci nabídky úplné nebo 

částečné, případně o jejím 

odmítnutí v plném rozsahu, 

potom bychom mohli znovu 

uvažovat o tom, zda doku-

ment s vědomím jeho pů-

vodce poskytneme,“ vysvět-
lil starosta města, a tedy 
dopis neposkytl s tím, 
že v průběhu času může 
k jeho poskytnutí dojít, bu-
de-li s tím 1. SčV souhlasit. 

I přesto, že jak fi nanční 
ředitelka 1. SčV Poláková, 
tak starosta Sedlčan Jane-
ček vyjádřili díky za zájem 
o dané téma, požadované 
dokumenty odmítli vydat 
a výběr nového provozova-
tele vodovodů a kanalizací 
na dlouhé roky dopředu 
zahájili netransparentním 
přístupem. Redakce se k té-
matu bude pravidelně vra-
cet a sledovat ho z různých 
úhlů. Další díl v Sedlčan-
ském kraji za dva týdny.

Tomáš Vašíček

otázkami na Odbor život-
ního prostředí sedlčanské-
ho městského úřadu. 

„Rozhodnutí  porazit 

stromy bylo vydáno na žá-

dost společenství vlast-

níků zdejších bytových 

jednotek,“ uvedl v zastou-
pení za vedoucího OŽP 
MÚ Sedlčany Vladimíra 
Mrázka jeho kolega Stani-
slav Dvořák, který dodal: 
„I z fotodokumentace je 

zřejmé, že tyto stromy ne-

jsou zdravé. Pokáceny bu-

dou nejenom oba smrky, 

ale také ještě jedna lípa. 

Odůvodněno je to tím, že 

smrky jsou suché, nepa-

trně nakloněné a lípa má 

vyhnilé jádro kmene. Po-

kud někdo z občanů návrh 

na poražení podá a je to 

Na Severním sídlišti budou poraženy dva smrky
na pozemku ve vlastnictví 

města, musí o to požádat 

město, které vyšle na místo 

našeho kolegu, který zhod-

notí, jestli je dřevina sku-

tečně ve stavu, že je nutné 

ji pokácet. Na základě to-

hoto zhodnocení je město 

požádáno o povolení po-

kácení. Nemůže si proto ni-

kdo libovolně rozhodnout 

o pokácení stromů z toho 

důvodu, že se mu nějakým 

způsobem nelíbí. Nebyly 

tak pokáceny například 

stromy naproti nízkému 

paneláku u hřiště v Háječ-

ku. Tuto žádost zdejších 

obyvatel kolega Vlastimil 

Kryštof zamítl.“

Stanislav Dvořák dopl-
nil, že túje u kontejnerů 
u třetího paneláku na Se-
verním sídlišti byla od-
straněna z hygienických 
důvodů. Mimo jiné se 
pod nimi nacházelo pra-
videlně značné množství 
odpadků.

David Myslikovjan

zpracovaného odpadu vždy 

dvě strany. Je samozřejmě 

fajn, že se vytřídí relativně 

velké množství a ta zařízení 

se neválí někde v příkopu 

nebo v lese. Na druhé straně 

nesdílím nadšení některých 

lidí nad vysokými čísly zre-

cyklovaného, nebo lépe ře-

Krásná Hora obdržela 
certifi kát za spoření

čeno vytříděného materiálu, 

protože by naším primárním 

cílem mělo být především to, 

abychom odpad neproduko-

vali nebo alespoň snižovali 

jeho množství,“ hodnotí 
tuto úsporu starosta města 
Jaroslav Kříž.           

             Olga Trachtová 

Hadáčková

Silný vítr zaměstnal 
nejvíc hasiče

Zaměstnankyně Sedlčanských technických služeb minulou středu 
odklidily pořezané túje.

Dokončení ze strany 1
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„Jsem velmi rád, že vý-

sledek hospodaření skon-

čil takto úspěšně, rád bych 

poděkoval vedení města, 

minulé radě, paní ekonom-

ce, kteří na tom mají svoji 

největší zásluhu. Rozpočet 

se nepřipravoval v jedno-

duchém období, nikdo netu-

šil, jak se bude rok vyvíjet. 

Jsem rád, že více než 32 mi-

lionů přebytek je portfolio, 

které je k dispozici novému 

zastupitelstvu. Očekával 

jsem návrh na využití více 

než 22 zbývajících milio-

nů. Kam budou prostředky 

směrovány? Rád bych, aby-

chom na dalším jednání 

Zastupitelé vzali na vědomí výsledky hospodaření za loňský 
rok, schválili směny pozemků i plán prevence kriminality

obdrželi návrh na využití 

volných prostředků,“ sdělil 
bývalý starosta. 

Na jeho slova reagoval 
současný starosta, který 
sdělil, že zbylých 22 mi-
lionů je v rezervě. „Mys-

lím, že mít rezervu ve výši 

deset procent rozpočtu je 

projev dobrého hospodáře. 

Nevíme, co nás bude čekat. 

Chtěli bychom také tvořit 

investiční akce většího cha-

rakteru, zatím to nechci 

prezentovat, máme nějaké 

nápady, ale dotačních pe-

něz bude čím dál tím méně, 

takže budeme potřebovat 

peníze. Není správné hned 

rychle peníze utratit. Peníze 

využijeme určitě smyslupl-

ně,“ ujistil starosta Ivan Ja-
neček, který přislíbil před-
ložení plánu po jednání 
rady města. 

Hölzel reagoval na jeho 
slova s poznámkou, že 
zároveň město s velkou 
mírou pravděpodobnosti 
obdrží dalších 11 milionů 
korun jako doplatek dota-
ce na přestupní terminál, 
jelikož dotace byla posky-
tovatelem krácena, ale 
město se jejímu doplacení 
úspěšně domáhalo u sou-
du. Janeček na jeho slova 
reagoval souhlasně s tím, 
že tyto peníze však město 
ještě nemá. „Najdeme pro-

jekty, na které peníze pů-

jdou využít. Doba bude ale 

zlá,“ doplnil starosta. 
Podle očekávání byl 

schválen také Dlouho-
dobý strategický plán 
prevence  k r imina l i t y 
města Sedlčany na léta 
2023–2027, který vypra-
covala městská manažer-
ka prevence kriminality 
Ludmila Farová za účasti 
příslušných odborů MěÚ. 
Jak poznamenal zastupitel 
Filip Růzha, mělo by se 
v rámci prevence krimi-
nality na tuto problemati-
ku myslet i při investicích 
do veřejných prostranství, 
například v rámci osvětle-

ní. „Aby veřejné prostran-

ství nebylo příznivé pro 

výskyt společensky nežá-

doucích vlivů,“ vysvětlil. 
Hladce prošla také smě-

na pozemků mezi městem 
a soukromými vlastníky 
v Oříkově, či zřízení slu-
žebnosti cesty a stezky 
ve prospěch společnosti 
AUTODROM Sedlčany, a to 
na pozemku 251/16 v kata-
strálním území Sestrouň. 
Na závěr jednání byl ještě 
zařazen bod, který zna-
menal zřízení a schválení 
obsazení osadního výboru 
Vítěž. Zřízení pětičlenného 
uskupení bylo schváleno.

Tomáš Vašíček

Dokončení ze strany 1
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Práce senátora je přede-
vším o důsledné a obe-
zřetné tvorbě zákonů, kte-
ré vždy ovlivňují životy 
lidí buď přímo, nebo pře-
neseně. Únor byl na naši 
obezřetnost věru plodný. 
Chci vás informovat o jed-
nom „evropském“ tisku, 
který má přímý dopad 
na naše životy. Jedná se 
o návrh nařízení Evrop-
ského parlamentu a Rady 
o schválení typu motoro-
vých vozidel a motorů, 
konstrukčních částí a tech-
nických celků z hlediska 
jejich emisí a životaschop-
nosti baterie – Euro 7. 

Je nutné si uvědomit, že 
v případě schválení se tako-
vý návrh stane závazným 
pro všechny státy EU. Senát 
ve svém usnesení podpo-
řil vládu pro vyjednávání 
v orgánech EU s výhradami 
k návrhu tohoto nařízení. 
Jeho přijetí může zásadním 
způsobem ohrozit budouc-
nost našeho automobilo-
vého průmyslu s dopady 
do ekonomické a sociální 
oblasti. Cílem návrhu je 
dosáhnout bezemisní do-
pravy. Paradoxně ale může 
dojít k tomu, že auta s Euro 
7 budou tak drahá, že je ni-
kdo nebude kupovat a vo-
zový park nebude možné 
obměňovat. Na našich silni-
cích tak budou jezdit stará 
auta a cíle zlepšit životní 
prostředí nedosáhneme. 

Další úskalí návrhu je na-
řízení nově sledovat emise 
z brzd a pneumatik. Toto 
měření ale nikdo neumí… 
Návrh nařízení má mnoho 
dalších „vylepšení“, která 
například řeší povinnou in-
stalaci palubních monitoro-
vacích systémů vyhodno-
cujících emise a spotřeby 
paliva. Tedy další prvek, 
který bude nutné zaplatit 
ve vyšší ceně a který se 
v případě poruchy postará 
o odstavení tohoto vozu. 
Jsem rád, že výbory Senátu 
se pečlivě zabývají tisky EU 
a na úskalí jejich ustanove-
ní upozorňují.

Ve 14. funkčním období 
Senátu pro roky 2022–2024 

jsem předsedou podvýbo-
ru pro zemědělství. Inten-
zivně se proto zabývám 
i aktuálními tématy souvi-
sejícími se zemědělstvím 
a životním prostředím. 
V únoru jsem se účastnil 
konference Budoucnost 
zemědělství a regenerativní 
hospodaření s půdou, semi-
náře nejen pro starosty ze 
Sedlčanska – Živá krajina, 
který se konal u nás v Pe-
trovicích, a dále besedy 
o vodě v krajině s ekologem 
Václavem Cílkem v Hracho-
vě. Potěšil mne velký zájem 
veřejnosti o všechna jme-
novaná setkání a témata.

S panem předsedou Vy-
strčilem jsme rovněž pro-
jednávali organizaci pres-
tižní soutěže Vesnice roku 
a zapojení Senátu. Aktuálně 
pracuji na přípravě zákonů 
o myslivosti, lesním záko-
nu, směrnici EU o čištění 
odpadních vod, ochraně 
vod a ovzduší. O tom po-
drobněji příště.

Činnost senátora ale 
podle mého názoru není 
„jen“ o legislativě. Zajímají 
mě problémy a život v ce-
lém mém senátním obvodu. 
Velice rád jsem proto přijal 
pozvání mezi žáky Základ-
ní školy v Sedlčanech, kde 
jsem při besedě odpovídal 
na zajímavé otázky naší na-
stupující generace. Bylo to 
pro mne velice obohacující 
a rád se podobných setká-
ní se studenty zúčastním 
i v jiných městech a obcích 
mého regionu. Tradičně pří-
jemná byla únorová setkání 
s baráčníky na Březových 
Horách a s hasiči v Nečíni 
a Hvožďanech.

Jako každý, i já mám své 
koníčky. Aktuálně se za-
bývám loveckou hudbou. 
V letošním roce slaví Česko-
moravská myslivecká jed-
nota 100. výročí od svého 
založení. Jako dárek mysliv-
cům k tomuto jubileu složil 
Petr Vacek nové skladby. Je 
mou největší ctí podílet se 
hrou i zpěvem na jejich na-
hrávkách. Věřím, že potěší 
nejen myslivce…

Petr Štěpánek

SEDLČANY Členské schůze 
Svazu tělesně postižených 
ČR, místní organizace Sedl-
čany, která se konala mi-
nulou středu, se zúčastnil 
rovněž člen městské rady 
a zastupitelstva v Sedlča-
nech, lékař Karel Marek. 
Účastníkům podal informa-
ce, týkající se zdravotnictví. 
Jednou z nich byla zpráva, 
že v květnu nebo nejpozději 
v červnu začne v Sedlča-
nech vykonávat praxi nový 
praktický lékař, ačkoliv pou-
ze na částečný úvazek.

„V letošním roce chceme 

vypracovat studii na rekon-

strukci staré polikliniky 

i s určitým fi nančním od-

hadem,“ uvedl dále Karel 
Marek. „Přízemí je zpro-

vozněné, funguje zde pe-

čovatelská služba, a potom 

jsou tam dvě patra. V ka-

ždém z nich by mohly být 

tři až čtyři ordinace jak pro 

praktické lékaře, tak i pro 

specialisty. Město by to při-

pravilo, letos udělalo studii, 

cenovou nabídku, rekon-

strukci a potom by nabídlo 

prostory pro lékaře za ceny, 

které by nebyly komerční, 

což by byla jedna z těch 

podpor, co se týká zdejších 

zdravotnických akcí.“

Karel Marek také při-
pomněl, že město chce 
projednat se soukromými 
subjekty, které v Sedlča-
nech staví bytové jednotky, 
zda by bylo možné, určitou 
část vyčlenit pro možnost 
koupě pro eventuální pro-
fese, které by obec potře-
bovala. Člen městské rady 
a zastupitelstva rovněž 

zmínil problémy, které se 
v Sedlčanech prohlubují. 
Jedná se o nedostatek sto-
matologů. 

„Další zubní lékař nám 

ukončil zdravotní pra-

xi a my jsme diskutovali 

o možnosti příchodu léka-

řek z Ukrajiny,“ uvedl Ka-
rel Marek. „Tato možnost 

stále trvá, ale bohužel je 

vše komplikovanější, než 

jsme si mysleli. Nedošlo 

k celostátní dohodě mezi 

Ministerstvem zdravotnic-

tví, lékařskou komorou sto-

matologů a pojišťovnami. 

Původně se plánovalo, že 

by lékaři z Ukrajiny, a to ne-

jenom zubaři, ale i z jiných 

odborností, dostali výjimku, 

že nejsou lékaři z Evropské 

unie. Lékař z Unie doloží 

diplom, pokud je schválen 

například Univerzitou Kar-

lovou a potom Minister-

stvem zdravotnictví, může 

zahájit praxi. Pokud je to 

lékař mimo Evropskou unii, 

tak i když má schválený 

diplom, přesto praxi nemů-

že otevřít. Musí absolvovat 

půlroční až roční praxi pod 

dohledem lékaře z České 

republiky a ukončit ji zkouš-

kou v českém jazyce. V dů-

sledku toho se všechno pro-

dlužuje, ale máme už jednu 

lékařku, která tuto činnost 

zahájila, dojíždí do Fakult-

ní nemocnice v Motole, tak-

že naděje na otevření nové 

zubní ordinace tady je.“

Karel Marek dále při-
pomněl žádost, aby kraj 
vypsal dotační titul na lé-
kařská místa, ale reakce je 
zatím negativní. Kraj tvrdí, 
což podle slov sedlčanské-
ho lékaře není pravda, že 
lékařů je v kraji dostatek.

David Myslikovjan

Z P R ÁV Y  O D  S E N ÁT O R A  ( 3 )

Únor byl na naši 
obezřetnost věru plodný

Sedlčany se chystají vypracovat 
studii na rekonstrukci staré 
polikliniky

Karel Marek (první zleva) seznámil účastníky schůze tělesně postižených s některými novinkami, 
týkajícími se zdravotnictví v Sedlčanech.

Dne 18. března tomu 
bude 24 let, kdy nás 
bez slůvka rozloučení 
náhle opustila maminka 
a babička

Zdeňka 
Vašáková
ze Sedlčan
Kdo jste ji znali, 
vpomeňte s námi.
Dcery s rodinami

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI
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Řádková inzerce 15 Kč/řádek
Tel.: 774 414 225, e-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz

RYCHLÁ NEBANKOVNÍ PŮJČKA RYCHLÁ NEBANKOVNÍ PŮJČKA 
od 5 000 Kč do 100 000 000 Kč

Tel.: 607 751 657

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 000 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-

tím hotově. Tel.: 730 529 545.              42/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 

606 514 445.                      43/23

Prodám plně funkční stolní počítač 

(procesor Intel Core i5 760; zákl. deska 
Gigabyte H55M-USB3; HD 1 TB; RAM 8 
GB DDR3; DVD vypalovačka; čtečka karet 
68v1; graf. karta Gigabyte N43OC-1GL; nová 
čistá instalace Windows 10 PRO), klávesni-
ce, myš. Cena 1 100 Kč. Zdarma ozvučení 
reproduktorový systém Creative Inspire 
2.1 2400 k PC. Tel.: 608 543 848.           44/23

Důchodce hledá přiměřenou práci 

na částečný úvazek. Tel.: 721 047 106. 45/23

Muž 57 let hledá ženu k seznámení. 

Tel.: 721 092 346.            46/23

Kdo přenechá nebo prodá starší ko-

berec pod bazén, velikost cca 4x4 m, i vět-
ší. Tel.: 777 717 048.            47/23

Prodám vajíčka, kuřata, husy a králí-

ky. Tel.: 608 408 009.                            48/23

Kominictví B+L Huskovi
Tel.: 603 825 621, 737 556 100

Revize, čištění – kontrola
Frézování – vložkování

Domov seniorů Vojkov 
hledá nového zaměstnance na pozici 

VEDOUCÍ  SESTRA
Požadavky: praxe v oboru minimálně 

3 roky, zkušenosti s řízením a vedením 

podřízených, znalost vykazování zdravotní 

péče na zdravotní pojišťovny, organizační 

a řídící schopnosti, spolehlivost, platná 

registrace dle zákona č. 96/2004, pomaturitní 

specializační studium popřípadě praxe 

v sociálních službách výhodou 

Své nabídky společně s životopisem 
zasílejte na e-mail: reditel@dd-vojkov.cz

Farma Druhaz
Na Červeném Hrádku 793

AKČNÍ NABÍDKA 
od středy 15. 3.
Kuře mražené - 59,90 Kč/kg
Kuřecí játra mražená - 49,90 Kč/kg
Kuřecí čtvrtky mražené - 69 Kč/kg
Kuřecí mix mražený (2 ks stehna+2 ks křídla) - 69 Kč/kg

Bio mléčné výrobky 
z Bio Farmy Struhy:
Jogurt borůvka 140 g - 19,90 Kč
Jogurt jahoda 140 g - 19,90 Kč
Kefír jahoda 300 g - 39,90 Kč
Tvaroh měkký 250 g - 43,90 Kč

Každou středu teplé uzené maso
platnost do vyprodání zásob

ZPRAVODAJSTVÍ

REGION Spousta zábavy, her 
a také nových kamarádů 
čeká na děti v příměstských 
letních táborech. Letos je na-
bídka opravdu pestrá. V re-
gionu lze vybírat ze sportov-
ních, výtvarných nebo jinak 
tematicky zaměřených pří-
městských táborů v Sedlča-
nech, Petrovicích, Cunkově, 
Sedlci-Prčici, Nechvalicích, 
Hrachově a dalších místech. 

Příměstský tábor je do-
cházková týdenní akce pro 
děti a mládež nabízející 
volnočasový program, kdy 
děti ráno přijdou na místo 
konání, ale na noc se vrací 
domů. Vzhledem k velké-
mu zájmu o tuto aktivitu, je 
vhodné si místo pro svou 
ratolest zamluvit s dostateč-
ným předstihem. 

Jana Motrincová

CHLUM Josef Formánek, 
autor bestsellerů Úsměvy 
smutných mužů, Kniha 
o tichu nebo Mluviti prav-
du, cestovatel, vydavatel 
cestovatelských magazínů 
a bývalý alkoholik navštívil 
v neděli 12. března restaura-

ci u kostela v Chlumu, kde 
přednášel o svých knihách, 
cestovaní a životě. 

„Říkali mi prsatý muž, 

proti nim jsem byl tlustý. Byl 

jsem na ostrově Siberut něko-

likrát a troufnu si říct, že jsem 

tam strávil víc jak rok svého 

života,“ vyprávěl o návště-
vě domorodého kmene 
v Indonésii. Také se věnoval 
své závislosti na alkoholu 
a pobytu v léčebně. Jeho 
povídání doplňoval mladý 
kytarista Tadeáš Jesbera.

Filip Špale

Nabídka příměstských 
táborů je opravdu pestrá

Spisovatel, cestovatel a bývalý 
alkoholik Josef Formánek 
přednášel v Chlumu
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Stoly prodejců byly plné a zákazníci měli opravdu z čeho vybírat.

ZPRAVODAJSTVÍ

SEDLČANY Každý pátek se 
od tří do pěti odpoledne 
na sedlčanské faře konají 
schůzky Turistického oddílu 
mládeže Jeleni. TOM Jeleni 
(tomíci) na podzim minulé-
ho roku oslavili 30. výročí 
založení oddílu manželi 
Jelenovými, kteří začínali 
jenom s pár dalšími členy. 
V současné době na jejich 
tábory jezdí kolem 40 dětí. 

Když jsem přišel na po-
slední páteční schůzku, 
děti ve věku 8–15 let už 
luštily šifru, kterou před fa-
rou nalezly. Podařilo se jim 
vyřešit, že další nápovědu 
naleznou v kavárně Káva 

svět, kam je doprovázel 
i jeden vedoucí. Odsud je 
další hádanka nasměrovala 
do Turistického informační-
ho centra, kde kromě další 
šifry, která je zavedla zpět 
na faru, měly za úkol kou-
pit nějaký pohled. Tam už 
na ně čekala vedoucí Mo-

nika Doubravová, která hru 
připravila a od čtvrté ho-
diny měla připravenu hru 
Spouštěče na faře.

Když jsem se zeptal dlou-
holetého tomíka Matouše 
Hlávky, co ho na schůzkách 
baví, neváhal ani chvíli. „Nej-

víc mě baví, že každý týden 

je originál. Pokaždé hrajeme 

dobré hry, které si naši skvělí 

a zábavní vedoucí připraví. 

Schůzky bych určitě doporu-

čil,“ říká Matouš. 
„Na schůzky zveme 

všechny děti, které rády tráví 

čas zábavnými hrami a akti-

vitami. A dalším důvodem, 

proč na naši schůzku přijít 

je i to, že z Bratrstva kočičí 

pracky děláme Mirky Du-

šíny,“ parafrázoval Rychlé 
šípy vedoucí z TOM Jeleni 
Martin Pešek. 

Podrobné informace 
o klubu jsou na interneto-
vých stránkách TOM Jeleni.

Filip Špale

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Komunitní centrum 
se v sobotu 11. března pro-
měnilo v malý trh. Městský 
úřad pořádal první krásno-
horský bazárek. 

Již před samotným pro-
dejním dnem se amatérští 
obchodníci mohli dopře-
du zaregistrovat a zamlu-
vit si stůl, tedy vlastní 
prodejní pult. Místo se 
našlo ale i pro ty, kteří 

předem přihlášení neby-
li. Na bazaru bylo možné 
zakoupit oblečení a obuv 
od dětských velikostí až 
po lyžařské boty pro do-
spělé. Několik prodejců 
nabízelo knihy, které se 
také těšily veliké oblibě. 
K dostání byly mimo jiné 
i hračky, kuchyňské spo-
třebiče či dekorace do do-
mácnosti.

Na krásnohorském ba-

zárku však nešlo pouze 
o prodej, bylo možné věci 
vzájemně směnit nebo da-
rovat zdarma. V komunit-
ním centru byly také umís-
těny krabice, do kterých 
bylo možné vkládat nepo-
škozené předměty do tom-
boly na dětský karneval, 
který se bude konat 25. 
března v krásnohorském 
kulturním domě.

Barbora Kulandová

PŘÍBRAM Učitelka ZŠ Pro-
pojení Vlaďka Křenková 
vyjela 7. března se dvě-
ma žačkami školy Lindou 
Colombo a Emou Štem-
berkovou porovnat jejich 
znalosti němčiny s ostat-
ními žáky příbramského 
okresu. Linda olympiádu 
z němčiny vyhrála a Ema 

o b s a d i l a  p á t é  m í s to .
Je dobře, že i když se sou-

střeďuje pozornost na anglič-
tinu jako novodobý globál-
ní jazyk, zbývá čas a chuť 
i na jazyk, který je nám 
geografi cky bližší, a který se 
může stát nejen pracovním 
jazykem pro mnohé dnešní 
žáky.    -propoj-

OBDĚNICE Malé děti vy-
hlížely datum 11. března 
v kalendáři s nedočkavos-
tí. V sále místní hospody 
se totiž konalo předsta-
vení Jakuba Folvarčného 
Cirkus Prdítko. Už název 
napovídá, o čem celé 
představení bylo. A sran-
da to byla veliká, naplně-
ný sál se bavil náramně. 
Show, které šlo za hranice 
viditelného a představitel-
ného, trvalo hodinu. 

Sabina Motrincová 

Z Bratrstva kočičí pracky 
děláme Mirky Dušíny, 
říká vedoucí z TOM 
Jeleni Martin Pešek

Tomíci při řešení šifer

Linda Colombo vyhrála 
olympiádu z němčiny

Cirkus 
Prdítko 
rozesmál 
všechny

Jakub Folvarčný zapojil do svého představení děti i dospělé.

Komunitní centrum zaplnily plné stoly

Linda (třetí zprava) a Ema (čtvrtá zprava)
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SEDLČANY Ve společenském 
sále kulturního domu se 
ve středu 8. března konala 
výroční členská schůze Sva-
zu tělesně postižených ČR, 
místní organizace Sedlčany. 
Spolek má v současné době 
sto třicet tři členů a na schůzi 
jich bylo přítomno více než 
osmdesát.

„Fungovali jsme až do té 

doby, než začal covid,“ při-
pomněla předsedkyně orga-
nizace Iva Voráčková. „Pů-

vodní starý výbor se rozpadl 

a nový jsme dávali dohroma-

dy v loňském roce. Dnešní 

schůze byla volební, a proto 

byl zvolen staronový výbor. 

Společně se mnou v něm je 

místopředsedkyně Jaroslava 

Křivská a hospodářka Helena 

Hončíková. Dalšími členkami 

výboru jsou Věra Jírová, Mile-

na Ešnerová, Olga Hrstková 

a Jana Bučinská.“

Účastníci schůze se také 
dozvěděli, co výbor připra-
vuje za akce v nejbližší době. 
Především se jedná o rekon-
diční pobyty, z nichž první se 
uskuteční ve Františkových 

Lázních už nyní v březnu 
a v květnu bude následovat 
v Sezimově Ústí. Další rekon-
diční pobyty se budou konat 
v Trenčianských Teplicích 
na Slovensku a na přelomu 
srpna a září v Soběšicích. 

Výroční členské schůze 
sedlčanské organizace se 
zúčastnila vedoucí Odboru 
sociálních věcí Městského 
úřadu Sedlčany Věra Ská-
lová a pozvání na schůzi 
přijali předsedkyně okresní 
organizace STP v Příbrami 
Marie Vondrášková, lékař 

a člen městského zastupi-
telstva Karel Marek a dvě 
zástupkyně sedlčanského 
Domácího hospicu Křídla 
Pavlína Oubrechtová a Míla 
Křivánková. 

Prvně jmenovaná zá-
stupkyně hospicu vysvětli-
la, proč má jejich zdravotní 
služba ve svém znaku silue-
ty ptáků. „Je to záměrné. Za-

ujal nás příběh orlů, protože 

když jejich mládě vypadne 

ze svého hnízda, padá dolů 

volným pádem a orel ho do-

káže dolétnout a vynést zase 

výš, aby nezahynulo. Tento 

symbol nás zaujal v tom, 

že se snažíme zajistit pocit 

bezpečí, ochrany a pomoci 

a zabezpečit člověka v ob-

dobí, kdy se cítí být křehký, 

kdy o někoho přichází. Po-

skytujeme službu tak, že se 

snažíme pomáhat rodinám 

v tíživé situaci, ve které 

jim někdo odchází, aby ho 

mohly doprovázet ve svém 

domácím prostředí. Neposky-

tujeme výhradně zdravotní 

péči v rodinách, ale i soci-

ální poradenství a rovněž 

si každý může u nás půjčit 

kompenzační pomůcky, jako 

jsou polohovací lůžka, vozí-

ky, chodítka a další. V našem 

dřívějším působišti v Růžové 

ulici jsme také v rámci péče 

o pozůstalé začali oteví-

rat kavárnu, kde se jednou 

za měsíc mohou setkávat 

a společně si popovídat.“

V závěru schůze sedlčan-
ské organizace tělesně po-
stižených vystoupili dudáci 
a zpěvačka, žáci učitelky ZUŠ 
Sedlčany Evy Mayerové.

David Myslikovjan

SEDLČANY Václav Kaňka, 
kterému bude letos osm-
desát pět let, je od té doby, 
co se přistěhoval do města, 
aktivním členem fotoklubu 
FotoFlegmatici Sedlčany. 
Jeho fotografi e jsou součás-
tí všech jejich společných 
výstav. Fotografování je 
jeho velkým koníčkem a vě-
nuje se mu přes šedesát let. 
V minulosti byl také členem 
Fotoklubu na Královských 
Vinohradech v Praze.

Fotografi e i video
Ve čtvrtek 9. března se 

v městské knihovně kona-
la vernisáž výstavy jeho 
fotografií, zachycujících 
především závody i tré-
ninky aerobiku klubu Stu-
dio Dvojka Sedlčany. Tato 
monotematicky zaměřená 
expozice nebyla sestave-
na náhodou, vždyť Václav 
Kaňka sportovce ze sedl-
čanského klubu zná jmé-
nem, ví o jejich výkonech 
a ke každému dovede něco 
zajímavého říci. 

„Ke spolupráci se Studiem 

Dvojka jsem se dostal přes 

svoji vnučku, která projevi-

la přání dělat nějaký pohyb 

a trénovat,“ uvedl na verni-
sáži fotograf. „Domluvili jsme 

se s trenérkou Alenou Novot-

nou, vnučka začala do klubu 

chodit a začala také závodit. 

Já jsem při těchto závodech 

fotografoval, a kromě toho 

mě napadlo také natáčet 

videa z činnosti Dvojky. Se-

stříhal jsem je pro dnešní 

příležitost. Že bych mohl 

uspořádat výstavu sportov-

ních fotografi í, mě napadlo 

již před dvěma lety, a jsem 

rád, že mi městská knihovna 

vyšla vstříc.“

Fotograf, 
sportovec a také 
skaut 

Václav Kaňka, který se 
do Sedlčan přistěhoval 

před šesti lety, měl ke spor-
tu vztah již od mládí. V Pra-
ze-Karlíně chodil mimo 
jiné trénovat na tenisové 
kurty, jejichž správcem byl 
tatínek wimbledonského 
vítěze Jana Kodeše. A pro-

tože je také celoživotním 
skautem, na čtvrteční ver-
nisáž jeho výstavy se přišli 
podívat mladí skauti z Vo-
tic a Vrchotových Janovic. 
Kromě sedlčanského foto-
grafa v knihovně promluvili 
také starosta Sedlčan Ivan 
Janeček a Studio Dvojka 
představila jeho spoluza-
kladatelka Alena Novotná. 

Klub úspěšně reprezen-
tuje město Sedlčany již 
bezmála třicet roků a vedle 
dlouholeté tradice se může 
pochlubit mnoha úspěchy, 
kterých dosáhl v minulosti 
a dosahuje jich i v součas-
né době. Širokou základ-
nu tvoří přes dvě stě dětí, 
z nichž nejmladším je tepr-
ve jeden rok a cvičí se svý-
mi maminkami. V loňském 
roce klub změnil svůj ná-
zev. Z Aerobik studia Dvoj-
ka se stalo Studio Dvojka. 
Klub tak reaguje na nové 

trendy, protože stále větší 
pozornost klade na vše-
obecnou sportovní prů-
pravu a učí děti nejenom 
aerobik, ale i základům 
gymnastiky, atletiky, tance 
i her. Z videa, které sestří-

hal Václav Kaňka bylo patr-
né, že sport špičkových zá-
vodníků Dvojky se už blíží 
téměř i k akrobacii.

Čtvrteční odpoledne 
v knihovně patřilo sportu, 
kterému tato instituce fandí 
již po dlouhá léta. Jak při-
pomněla ředitelka knihov-
ny Blanka Tauberová, 
konala se zde v minulosti 
spousta besed se sportovci 
z regionu, a knihovna také 
sportovní akce pořádá. 
Jsou to aktivity pro rodiny 
s dětmi na Cihelném vrchu, 
výlety, každoroční prvomá-
jový pochod na Zvěřinec 
za Karlem Hynkem Má-
chou a také akce, nazvaná 
Fotbálek aneb Loučení s lé-
tem. Každoročně se na fot-
balovém hřišti utkávají 
účastníci dětské Čtenářské 
ligy s autory a ilustrátory 
dětských knih.

David Myslikovjan

Ke spolupráci se Studiem Dvojka 
přivedla fotografa Václava Kaňku 
jeho vnučka

Vernisáž výstavy fotografi í Václava Kaňky (vpravo) navštívil i sta-
rosta města Ivan Janeček.

Budou se letos 
moci zúčastnit čtyř 
rekondičních pobytů

V pátek 10. března uplynulo 10 let 
od úmrtí pana 

Jiřího Polidy 
z Hostovnice u Krásné Hory nad Vltavou. 

Dne 28. března by se dožil 93 let.
Stále vzpomínají syn Jiří a dcera Jarmila 

s rodinami.

Ve společenském sále se na výroční schůzi sešlo přes osmdesát 
členů sedlčanské organizace Svazu tělesně postižených ČR.
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY, PLESY

 Kosova Hora – Sokolovna
17. 3. Ples Rady rodičů

ples Rady rodičů ZŠ a MŠ 

Kosova Hora, k tanci a po-

slechu hrají Podříci, vystou-

pení TK Slimka; 19:30

25. 3. Maškarní pro 

dospělé

hraje DJ Sláva Bloch; 20:00

 Sedlčany – muzeum
17. 3. Večer plný umění: 

Duo Valeri + hosté

vystoupí Duo Valeri, Filip 

Špale, Hynek Heger, Michal 

Růzha a divadelní skupina 

Zážeh; 20:00

 Libíň – sál
18. 3. Veřejná zkouška

2. veřejná zkouška Hra-

berské formace SKAndální 

přirození, hosté: Údolí du-

tých hlav, Generace Ypsilon 

a Ohlašovna požáru; 18:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
18. 3. Maškarní oldies 

party

maškarní pro dospělé, hra-

je DJ Sláva Bloch, soutěž 

o nejlepší masku; 19:00

 Počepice – restaurace 
U Radešínka
18. 3. Ples přátel Počepic

k poslechu a tanci hraje 

Jindra Ešner & Ešnerky, 

soutěž o ceny, raut; 19:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kult. dům
18. 3. Ples TK Slimka

k poslechu a tanci zahraje 

Živel a The Beautifuls; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
23. 3. Rodinný koncert ZUŠ

zahrají žáci ZUŠ Sedlčany, 

jejich rodinní příslušníci či 

přátelé školy; 17:00

29. 3. Hana a Petr Ulry-

chovi a Javory

koncert sourozenců Ulry-

chových a jejich souboru 

Javory; 19:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
24. 3. Maškarní zábava

zve KAmýcký DIvadelní 

Spolek; 20:00

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – kult. dům
ZUŠ Sedlčany

jarní výstava prací žáků 1. 

stupně výtvarného oboru; 

vernisáž 16. 3. v 17:00, 

výstava do 14. 4.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Za svým stínem

výstava obrazů Barbory 

Chlastákové; do 16. 4.

 Sedlčany – knihovna
Studio Dvojka Sedlčany

výstava sportovních 

fotografi í Václava Kaňky; 

do 4. 4.

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – muzeum
16. 3. Co to byl SS-Hof 

aneb Nacistické hospo-

daření a život ve výcvi-

kovém prostoru Böhmen

přednáška historika Tomá-

še Zouzala; 18:00

 Sedlčany – knihovna
23. 3. Asertivita – 

workshop s Lubošem 

Pavlem

kurz zaměřený na zvládání 

obtížných situací v našem 

životě; 13:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
15. 3. Miroslav Donutil – 

Na kus řeči

Oneman show s českým 

populárním hercem a bavi-

čem; 19:00

24. 3. Elling & Kjell

hru Axela Hellsteniuse 

uvádí Divadelní spolek 

NAŠLOSE; 19:30

26. 3. Pavel Kožíšek: Hra 

kouzel a magie

originální představení plné 

kouzel a perfektní zábavy 

nejen pro děti s iluzionistou 

Pavlem Kožíškem; 15:00

 Votice – kino
18. 3. Koncert v oranžérii

hru Erica Whestphala uvá-

dí Březnický a rožmitálský 

divadelní spolek; 19:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
18. 3. Vztahy na úrovni

moderní komedii uvádí 

divadlo Háta; 19:00

25. 3. Krajská přehlídka 

scénického tance mláde-

že a dospělých 2023

po přehlídce navazuje 

představení v podání 

profesionálních taneční-

ků; 15:00

 KINO

 Sedlčany
16. 3. Velryba

fi lmový klub, návrat herce 

B. Fraserem; 20:00

17. 3, Ve znamení býka

americké drama; 20:00

18. 3. Krvavé pomeranče

drama, komedie, krimi; 

20:00

24. 3. Pacifi ction

drama, thriller; 20:00

25. 3. Julie, co by bylo, 

kdyby …

francouzské drama; 20:00

 Votice
16. 3. Služka

česko-slovenské historické 

drama; 20:00

22. 3. Zoubková víla

animovaný rodinný fi lm; 

17:00

23. 3. Buď chlap

česká dobrodružná kome-

die; 20:00

 SPORT

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sedlec-Prčice
18. 3. Čertova podkova

51. ročník tradičního turis-

tického pochodu, trasy 7, 

15, 25 a 35 km; 7:00

 Sedlčany – Kozlovna
18. 3. Krajem sedlčan-

ských hospod

17. ročník turistického 

pochodu, trasa 17 km, v cíli 

posezení s hudbou; 8:00

 Sedlčany – kotlina
18. 3. Automobilový 

trénink

otevřený automobilový 

trénink na rallycrossové 

trati; 8:00

 Sedlčany – zimní stadion
19. 3. Veřejné bruslení

14:00–16:00

 Kosova Hora – školní 
hřiště
24. 3. Překážkový běh

běh pro děti do 15 let, po-

řádá Povltavský sportovní 

klub DA-BA

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
15., 22. 3. Hajánek

podvečerní čtení pro děti 

z knih Františka Hrubína; 

17:00

16. 3. Růže pro Marii Š.

přehlídka mluveného slo-

va v kategorii dospělých; 

17:00

17. 3. Maňáskové divadlo

hraní pohádek a příběhů, 

navazuje Hudební výtvar-

ná dílna; 15:00

17. 3. Nevyhoď mě, budu 

se ti ještě hodit!

šikovné ruce, výroba kober-

ce ze starých bavlněných 

triček; 18:00

20. 3. Březen, za kamna 

vlezem!

výtvarná dílna pro rodiny 

s menšími dětmi; 10:00

24. 3. Pohádková babička

čtení knihy Popelářské po-

hádky, navazuje Kelímko-

vá výtvarná dílna; 15:00

 Sedlčany – hvězdárna
17., 18., 24., 25. 3. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Sestrouň – kult. dům
18. 3. Dětský maškarní 

ples

odpoledne plné tance, 

zábavy a soutěží; 13:30

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
18. 3. Maškarní karneval 

pro děti

odpoledne s klauny Bártem 

a Slávou plné tance, zába-

vy a soutěží; 14:00

 Hrachov – Centrum 
Ochrany fauny ČR
19. 3. Dětský karneval

odpoledne plné zábavy 

s klauny Bártem a Slávou; 

15:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kult. dům
25. 3. Dětský maškarní 

karneval

13:00

 Kosova Hora – Sokolovna
25. 3. Dětský karneval

14:00

 Dublovice – radnice
25., 26. 3. Velikonoční 

výstava

prodejní výstava nejen 

velikonočních dekorací, 

venkovní posezení, občerst-

vení; 14:00–17:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
26. 3. Dětský karneval

odpoledne plné zábavných 

soutěží o ceny, her, hudby 

a tance; 14:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách 
www.sedlcansky-kraj.
cz v rubrice Kalendář. 
Umístění akce do rubriky 
je zdarma. Upoutávky 
posílejte včas e-mailem na: 
kalendar@sedlcansky-kraj.
cz nebo poštou na adresu 
redakce.

Skupina Spolektiv se poprvé představila v sedlčanském muzeu 
v pátek 10. března a přilákala mnoho folkových nadšenců. 
Foto: Pavel Žak
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SEDLČANY V rámci kampa-
ně Březen měsíc čtenářů 

ocenili v Městské knihovně 
v Sedlčanech čtenáře roku. 

Titul Čtenář roku knihov-
na udělila Haně Marešové, 
která tráví v knihovně 
hodně času, je v ní oči-
vidně ráda a má ráda kni-
hy a čtení. Do knihovny 
chodí odpoledne obvykle 
několikrát týdně. Bývá za-
braná do čtení a se svými 
kamarádkami často dis-
kutuje právě o knihách. 
Diplom a dárky předával 
spolu s ředitelkou knihov-
ny Blankou Tauberovou 
sedlčanský zastupi te l 
Filip Růzha. Následoval 
program knihovnic Jany 
Roškotové a Aleny Budko-
vé Ti, co se nedali, věnova-
ný osobnostem spojenými 
s naším krajem.              -ba-

SPOLEČNOST

SEDLČANY Důchodci se 
po delší době opět sešli 
v závěru minulého roku 
a po dvou měsících znovu. 
V úterý 7. března se v kul-
turním domě sešli v krát-
kém časovém sledu potře-
tí. A kolik jich bylo? 

„Přes sedmdesát,“ uved-
la členka výboru klubu 
Věra Sosnovcová, která 
je v něm činná společně 
s Jarmilou Sedláčkovou, 
Františkem Urnerem a Vla-
dimírem Voráčem. Posled-
ně jmenovaný se schůzky 
z důvodu nemoci nemohl 
zúčastnit, což byla škoda, 
protože je znamenitým 
konferenciérem a glosáto-
rem dění kolem nás. 

„Dnes byla na progra-

mu hlavně volná zábava 

v rámci vítání jara a oslavy 

MDŽ. Kdo chtěl, tak si mohl 

i zatančit, a hodně nám 

toho pověděl muzikant Jo-

sef Šimák, který má velký 

přehled o hudební scéně. 

Kromě těchto úterních schů-

zek bychom rádi dělali ještě 

vycházky do okolí Sedlčan, 

nebo také vyjížďky auto-

busem. Mezi důchodci je 

o tyto akce zájem. Vladimír 

Voráč navrhl výlet do Pra-

hy, podívat se na památky 

našeho hlavního města,“ 

doplnila Věra Sosnovcová 
a dodala, že zatímco dříve 
byli členové klubu výhrad-
ně ze Sedlčan, později se 
přidali i senioři z Libíně, 
Nedrahovic a Dublovic, 

kteří se zúčastnili i úterní-
ho setkání. 

„Já jsem byl s dnešním 

programem spokojený, je-

nom mě mrzelo, že jsem se 

nemohl zúčastnit předchozí 

schůzky, protože jsem se o ní 

dozvěděl pozdě,“ svěřil se 
osmasedmdesátiletý Fran-
tišek Spilka z Červeného 
Hrádku. „Setkal jsem se tu 

s lidmi, s kterými se nepotká-

vám příliš často, třeba jenom 

v prodejně, ale dnes jsme 

měli dostatek času na to, aby-

chom se mohli společně po-

bavit na různá témata, která 

nás zajímají. Také jsem byl 

zvědavý, co se bude v klubu 

dít dál. Příště přijdu určitě 

zase, pokud budu doma.“

Další schůzka Klubu 
důchodců se uskuteční 4. 
dubna a mimo jiné na ní 
bude odpovídat na dotazy 
Petr Krch z Městské policie 
Sedlčany. František Urner 

nejenže připraví svoje chu-
ťovky, tentokrát z červené 
řepy, ale přinese i harmo-
niku. Na květnovém setká-
ní se bude povídat hlavně 
o cestování při promítání 
dokumentárního fi lmu.

„Máme velkou shodu 

a dohodneme se na všem. 

Důležité je vydržet, aby-

chom byli v rámci možností 

fi t, protože program máme 

naplánovaný nejenom 

do června, ale i ve druhé 

polovině roku“ uzavřel 
František Urner.

David Myslikovjan

PŘEDBOŘICE  Hospoda 
U Kaštanu patřila v so-
botu 11. března maskám 
a milovníkům nočních 
úborů. Konal se zde py-
žamovo – maškarní bál. 
Předbořáci i přespolní 
předvedli, že mají smysl 
pro humor, prakticky ni-
kdo nepřišel v běžném 
civilním oblečení. 

Okolo půlnoci se lo-
sovala bohatá tombola, 
ve které vyhrál úplně ka-
ždý. Noc se nesla v duchu 
vtipné zábavy a výborné-
ho občerstvení za asisten-
ce živé hudby. U příleži-

tosti plesu se zde dokonce 
podával i pivní speciál – 
Extra IPA. Možná i díky 

němu se v Předbořicich 
končilo skoro za svítání. 

Jana Motrincová

OBDĚNICE Mezisoused-
ské družení žen a mužů 

– přesně to stálo na po-
zvánce k MDŽ do spole-

čenského sálu v Obděni-
cích na sobotu 11. března 
od páté odpolední. 

Z á j e m  o  p ř í j e m n ý 
večer v režii místních 
hasičů byl veliký. Ženy 
napekly, pánové obslu-
hovali. Klenováci hráli, 
až se hory zelenaly. A tak 
vydařená oslava MDŽ po-
kračovala v rytmu polky 
i valčíku do pozdních 
nočních hodin.

Jana Motrincová

Důchodci vítali jaro 
a slavili Mezinárodní 
den žen

Na schůzce důchodců se také tančilo. 

Na pyžamovo – maškarním 
bále se končilo skoro 
za svítání

Přijít v pyžamu nebo masce? Tento večer bylo dovoleno úplně vše.

Ženy napekly, pánové obsluhovali

Ještě než kapela nastoupila na pódium, sál se naplnil.

Sedlčanskou čtenářkou 
roku je Hana Marešová
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SEDLČANY Až bude toto 
vydání Sedlčanského kraje 
na pultech prodejen, bude 
už mít dlouhodobý pohá-
rový turnaj amatérských 
hokejistů za sebou druhou 
část. Do naší uzávěrky 
jsme nestihli jenom něko-
lik utkání, které se hrály 
v neděli a v pondělí.

V první lize již bylo jas-
né, kdo s kým se v závěreč-
né, vyřazovací části turnaje 
střetne a zbýval dohrát už 
jenom pondělní zápas Zví-
rotic se Štětkovicemi. Tyto 
týmy se ale utkaly i z kraje 
minulého týdne a po men-
ší přestřelce zvítězili chlap-
ci od vody 4:5, když za ně 
skórovali Michal Beneš, 
František Chalupský, Mi-
roslav Čermák, Petr Tylich 
a znovu Michal Beneš. 
Úspěšnými střelci za Sta-
rou gardu byli dvakrát Jiří 
Kahoun a jednou Jan Cicák 
a Michal Grin. V pátek se 
Zvírotice utkaly s lídrem 
tabulky a již jistým vítězem 
druhé fáze turnaje, se Sáza-
vou, a dokázaly s ní po celý 
zápas držet krok.

HC River Boys 
Zvírotice – HC 
Rebel Sázava 4:4 
(0:1, 3:1, 1:2)

V tomto duelu byly k vi-
dění nejdříve tak trochu ho-
kejové šachy a následovala 
sprška gólů. Už po minutě 
hry putoval na trestnou lavici 
hráč Rebelu, Zvírotice hned 
několikrát hrozily velkými 
šancemi, ale početní výhoda 
nakonec zůstala nevyužita. 
První gól padl až pět minut 
před prvním klaksonem 
a jeho autorem byl sázavský 
Petr Pantofl íček. V úvodu 
druhé třetiny byl v těsném 
sledu po sobě vyloučen je-
den hráč na obou stranách, 
avšak skóre se měnilo až bez-
prostředně po jejich návratu 
na led, kdy se ocitl zcela sám 
před brankářem Zvírotic Mi-
lan Sýkora a celkem pohodl-
ně přidal druhý gól Sázavy. 
Hned vzápětí byl však vylou-
čen jeho spoluhráč a chlapci 
od vody tentokrát nezaváhali. 
Autorem kontaktní branky 
byl Petr Tylich. Ve zbývajícím 
čase této třetiny byl k vidění 

úporný boj, nikdo nechtěl 
nikomu dát něco zadarmo, 
ale půldruhé minuty před 
koncem druhé patnáctiminu-
tovky přece jenom srovnal 
na 2:2 Petr Tylich. Tento hráč 
byl v duelu s Rebelem sku-
tečně při chuti, po pár desít-
kách vteřin překlopil vedení 
na stranu Zvírotic a zazname-
nal tak hattrick.

Po třech minutách v zá-
věrečné třetině nahodil puk 
na branku zvírotický Vla-
dimír Kuchár, jeho parťák 
v útoku Radek Kutiš jem-
ně tečoval a kotouč zaplul 
po ledě mezi betony gólma-
na do sítě – 4:2. V 6. minutě si 
však nabruslil v útočné třeti-
ně mezi kruhy sázavský Petr 
Pantofl íček poté, co obdržel 
přesnou přihrávku, napřáhl 
hokejku až za svůj krk a bom-
bou snížil na 4:3. Šest minut 
před koncem utkání se už 
hráči Rebelu radovali z vy-
rovnání, ale rozhodčí uznali, 
že puk brankovou čáru ne-
přešel. Hokejisté Rebelu se 
však přece jenom dočkali, 
a to už po půldruhé minutě, 
když z bezprostřední blízkos-

ti srovnal stav na 4:4 Petr Pan-
tofl íček. V samotném závěru 
tohoto utkání měly Zvírotice 
k dispozici přesilovku a neje-
nomže ji nevyužily, ale dva-
cet devět vteřin před jejím 
koncem putoval na trestnou 
lavici i jejich hráč. Chlapci 
od vody měli na dosah vítěz-
ství v posledních vteřinách 
hry, když najížděli ve dvojici 
na brankáře Sázavy, avšak 
skóre se již nezměnilo.

Výsledky 
1. liga: Štětkovice – Zví-

rotice 4:5, Zvírotice – Sázava 
4:4. První Sázava vybojovala 
třicet bodů, druhá Obecnice 
dvacet osm a třetí Zvírotice 
měly před duelem se čtvr-
tými Štětkovicemi bodů jed-
nadvacet. Také Stará garda 
měla možnost svoji patnácti-
bodovou sbírku rozšířit.

2. liga: Chlum – AHC Nový 
Knín 3:3, Křepenice – Vršovi-
ce 5:1, AHC Nový Knín – Kňo-
vice 6:3, Domino – Chlum 
4:8. Do play off jde z prvního 
místa Chlum, který nasbíral 
jednatřicet bodů. O pět bodů 
méně mají druhé Křepenice, 

o další dva body zpět je třetí 
tým AHC Nový Knín a čtvrté 
Domino získalo bodů sedm-
náct. Páté Kňovice skončily 
na třinácti bodech a šesté Vr-
šovice na devíti. 

3. liga: Daleké Dušníky – 
Medvědi 5:2, Votice – Daleké 
Dušníky 3:6, Ševci Nový Knín 
– Rybníkáři 5:0. Jistým vítě-
zem druhé části turnaje byla 
již delší dobu sedmadvaceti-
bodová petrovická Rumola, 
která měla po sobotě před 
druhými Rybníkáři, třetími 
Ševci i čtvrtými Voticemi 
náskok osmi bodů. Poslední 
šesté zůstaly i přes vítězství 
nad Medvědy šestnáctibodo-
vé Daleké Dušníky.

4. liga: Olbramovice – So-
lopysky 0:5 kontumačně. So-
lopysky se tak s dvaadvaceti 
body dostaly do čela tabulky, 
ale druhý Hrádek i třetí Mili-
čín měl před naší uzávěrkou 
jenom o bod méně, a ještě se 
proto mohly konat před play 
off přesuny. Poslední šestý 
Neveklov získal dosud pat-
náct bodů a také tento tým 
měl k dispozici jeden zápas.

David Myslikovjan

SPORT

TJ Tatran Sedlčany 
– SK Spartak 
Příbram 5:0 (3:0) 
SEDLČANY Tatran v 17. kole 
krajského přeboru přivítal 
po zimní pauze na svém 
hřišti v neděli 12. března 
rivala z Příbrami. Na sta-
dion si našlo cestu přes 250 
diváků. Oproti podzimní 
části v kádru chyběl Šimon 
Sosnovec, který odešel hrát 

divizi do Tochovic, brankář 
Tomáš Glogar přerušil ka-
riéru a Michala Kdolského 
ještě čeká rekonvalescence 
po těžkém zranění. Novými 
tvářemi v kádru jsou Vla-
dimír Schwarz, který přišel 
z Petrovic, Vít Plesl z dorostu 
a Michael Dvořák, který pod-
zim odehrál za B tým. 

Zaskočení hosté 
Soupeř ze Spartaku si le-

tos musí zvykat nastupovat 
bez opor jako byl exligový 
Miroslav Slepička spolu 
s Tomášem Zápotočným. 
Oba totiž v příbramském 
klubu pověsili kopačky 
na hřebík. Tatran si hned 
v úvodu zápasu vedl skvě-
le. Ve 28. minutě se po cen-
tru z pravé strany poprvé 
prosadil Marek Sirotek – 
1:0. Do konce prvního polo-
času ještě Lukáš Brotánek 

překonal dvakrát brankáře 
Jana Bohuslava – 3:0. 

Gól v 90. minutě
Ve druhé půli se v 71. mi-

nutě prosadil po kombinaci 
ve vápně v utkání podruhé 
Marek Sirotek – 4:0. Na ko-
nečných 5:0 stanovil výsle-
dek v 90. minutě ještě z trest-
ného kopu Marek Hanuš. 
Tatran tak jasně ovládl okres-
ní derby ve svůj prospěch.

Ohlas k utkání 
Trenér Vlastimil Ze-

lenka: „Velmi dobrý vstup 

do jarní části sezóny. Nece-

lou půlhodinu nám trvalo, 

než jsme překonali soupe-

řovu obranu, ale po první 

brance jsme už měli zápas 

pod kontrolou a po třetím 

gólu do šatny bylo vlastně 

rozhodnuto. Druhý poločas 

už soupeř rezignoval a my 

jsme přidali ještě dvě pěk-

né branky.“

Sestava: F. Dřevojan – 
Krotil, L. Brotánek, Novotný, 
Krůta – Repetný, Hanuš, 
Kouklík (65. Matoušek), M. 
Dvořák, Sirotek (71. Schwarz) 
– Sochůrek (65. Habart).

Tatran je po 17. kole 
v tabulce na šestém mís-
tě s 24 body a skóre 41:33. 
Další utkání hraje v nedě-
li 19. března od 15 hodin 
na hřišti Poříčan.

David Štverák

Druhá fáze pohárového turnaje hokejistů skončila, 
začíná play off

Tatran si v okresním derby vedl skvěle
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SEDLČANY Hráči Tatranu podali 
ve druhém čtvrtfinále play off 
krajské hokejové soutěže mno-
hem lepší výkon než v prvním. 

Bojovali a za svůj výkon se určitě 
nemusí stydět, ale nakonec přece 
jenom zůstali na štítě. Sezóna pro 
ně skončila, a tak jsme ji zhodno-
tili společně s trenérem Karlem 
Pospíšilem.

Věřil jste po prvním, vysoko 

prohraném čtvrtfinále, že by se 

vzdalující semifinále ještě dalo 

vybojovat?

Věřil jsem tomu, protože sou-
peři se povedl první zápas, za-
tímco nám od samého začátku 
nevycházelo nic, a říkal jsem si, 
že podruhé se to už opakovat ne-
bude. Druhé utkání bylo skuteč-
ně zcela jiné, ale bohužel jsme 
neměli štěstí. Odražené puky 
se k nám většinou nedostávaly, 
a ačkoliv jsme byli lepším tý-
mem, prohráli jsme. Ještě deset 
minut před koncem jsem věřil, že 
zápas otočíme. 

Jak hodnotíte sezónu celko-

vě?

Myslím si, že celkově se nám 
docela povedla, samozřejmě až 
na ten její konec. Podávali jsme 
stabilně dobré výkony, vybo-
jovali jsme spoustu bodů a dr-
želi jsme se na čtvrtém nebo 
pátém místě ze šestnácti týmů 
v součtu obou tabulek. Kluky 
musím za výkony pochválit, da-
řilo se nám, jenom na play off 

jsme už takovou formu neměli. 
Kter ý  zápas  považujete 

za nejvydařenější a který se 

vám z vašeho pohledu naopak 

vůbec nepovedl?

Měli jsme velice dobré utkání 
doma proti Nymburku a poved-
lo se nám výborně zahrát i proti 
týmu HC Příbram B, ačkoliv jsme 
nakonec těsně prohráli. Ten-
to tým dříve hrál o soutěž výš. 
Od poloviny utkání jsme byli lep-
ším týmem, a ještě v poslední mi-
nutě jsme bojovali o vyrovnání. 
Zápas, který jsme nezvládli, a do-
stalo nás to dolů, byl proti Klad-
nu. Herně jsme sice byli lepší, ale 
soupeř dokázal proměnit praktic-
ky všechny svoje šance, a hlavně 
jsme na konci hráli přesilovku, 
dostali při ní po dvou hrubých 
individuálních chybách dva góly 
a prohráli jsme. Bylo to nejhorší 
utkání, co pamatuju v této sezó-
ně, i všech sezónách předtím.

Pochválil byste některého 

z hráčů týmu nejenom za jeho 

výkony, ale i třeba za přístup 

k tréninkům, ke hře a za obě-

tavost?

Z hráčů…(přemýšlí), pokusím 
se. Mezi hráče, kteří chodili pra-
videlně, byli stabilní v sestavě 
a na ledě nechali vždycky všech-
no, patří určitě Martin Náprstek, 
a vzhledem k přístupu k trénin-
kům v této sezóně asi můj mla-
dej (Martin Pospíšil – pozn. red.) 
a Libor Bém, který byl předtím 
nejlepším střelcem, teď svůj pří-
stup zlepšil a dostával se do své 
bývalé formy.

Bude se váš tým bezpro-

středně po vyřazení v této se-

zóně ještě scházet?

Kluci se domluvili na rozluč-
ce, že si dají ještě jeden trénink 
na ledě. Chtěl bych dodat, že si 
moc vážíme podpory našich pří-
znivců, kteří v hojné míře chodili 
po celou sezónu i teď na play off, 
a také si vážíme podpory našeho 
věrného fanouška Jaromíra Dvo-
řáka, který nám poskytoval ob-
čerstvení na každý domácí zápas.

David Myslikovjan

Hokejový trenére, na slovíčko

Hokejový trenér Karel Pospíšil se spo-
lečně se svými svěřenci v rámci suché 
přípravy věnuje i tenisu. Na kurtu už 
vybojoval nejednu cennou trofej.

POČEPICE Manželé Pavel 
a Markéta Hejhalovi uspo-
řádali v areálu U Radešínka 
v neděli 12. března benefi č-
ní běh. Emmičce, jejíž ma-
mince byl výtěžek věnován, 
byly v sobotu dva roky. Trpí 
Ohtaharovým syndromem 
a pomůcky, které by jí a její 
mamince trochu zjednodu-
šily už tak těžký život, stojí 
hodně peněz.

Kratš í  dětská t rasa 
pro nejmladší závodníky 
do šesti let byla připrave-
na přímo v areálu a mě-
řila přibližně 150 metrů. 
Delší trasa pro starší děti 
byla o dvě stě metrů delší 
a vedla blízkým okolím. 
Celkem startovalo 31 dětí 
mladších šesti let a 16 dětí 
starších. „Některé děti jsou 

zapsané také na start běhů 

pro dospělé,“ doplnil Pavel 
Hejhal mladší.

Ve starší kategorii zví-
tězila Anna Čermochová 
z Dublovic, na druhém 
místě skončil Filip Jiráček 
z Libíně a třetí Johana Ku-
bištová ze Sedlčan. Také 
mladší kategorii ovládl 
zástupce rodiny Čermo-
chových – Tadeáš. Za ním 
skončil Martin Lacina z Le-

šetic a třetí byl František 
Hadáček z Petrovic.

Před jedenáctou hodi-
nou se na start připravili 
dospělí. Na tříkilometro-
vou trať se vydalo 28 žen 
a 10 mužů, prostřední šes-
tikilometrovou trať absol-
vovalo 17 žen a 11 mužů, 
desetikilometrovou trať si 
zvolilo 12 žen, včetně po-
řádající Markéty Hejhalo-
vé, a 13 mužů. Trasy vedly 
po cestách nebo vedlejších 
silnicích. „Stejně vedeme 

i pochod Hory, doly Poče-

pice,“ podotýká Pavel Hej-
hal. „Značili jsme v pátek, 

ale skoro všechny fáborky 

vzal vítr a šipky na silnicích 

smyl déšť. Takže jsem to ješ-

tě v sobotu navečer všech-

no objel a nastříkal nové 

značení.“

Pro všechny byly při-
pravené odměny v podo-
bě pamětního listu, per-
níkové svačinky a také 
banánu. „K těm se váže 

milý příběh,“ sděluje mi 
Blanka Pacovská u regist-
race. „Hejhalovi zjistili, že 

jsou v Lidlu v akci banány. 

Obrátili se proto na zaměst-

nance sedlčanské prodejny, 

aby jim nechali dostatečný 

počet banánů stranou. Za-

městnance ale benefi ční 

akce a její myšlenka natolik 

nadchla, že se na banány 

složili a dali je darem. Je 

hezké, že dobro stmeluje,“ 

dodává spokojeně.
Dalším lákadlem byl 

skákací hrad, nafouknutá 
trampolína nebo malování 
na obličej. A kdo nechtěl 
běžet, ale chtěl akci pod-
pořit, mohl na trať vyrazit 
jen tak na procházku. Dva 
účastníci využili také mož-
nosti projet trasu na kole.

Online registraci dopře-

du využila necelá padesát-
ka zájemců. „Do soboty jich 

bylo asi dvacet. Ale když už 

bylo večer zřejmé, že se po-

časí oproti sobotě umoudří, 

přibylo tam za večer a noc 

dalších skoro třicet lidí,“ 
popisuje Pavel Hejhal. Dal-
ší účastníci se registrovali 
až na místě. Nakonec bylo 
vydáno 143 startovních 
čísel. Kromě startovného 
ale účastníci přispívali 
ještě do kasiček. Celkem 
se tak za neděli vybralo 
23 231 Kč. „Kdo se nedostal 

na běh, může ještě tento tý-

den poslat nějaké virtuální 

startovné na webu znesna-

ze21.cz,“ připomíná Marké-
ta Hejhalová.

Sportovního dopoledne 
se zúčastnila i samoživitel-
ka Lucie Bačová se svou 
čerstvě dvouletou Emmič-
kou. „Moc děkuji všem, 

kdo jste přišli a poběžíte 

za Emminku,“ sdělila ma-
minka do mikrofonu při 
akci a souhlasila s Marké-
tou, že jde o nejlepší naro-
zeninový dárek.

Olga Trachtová 

Hadáčková

I přes bláto na trase se běžci vraceli spokojení
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Aktivisté z Poslední gene-
race uspořádali celkem 
sympaticky transparent-
ní hlasování na Twitteru, 
kde se ptali Pražanů, jest-
li souhlasí s omezením 
rychlosti v hlavním městě 
na 30 km/h. Průběžný vý-
sledek k pátečnímu ránu 
byl 7,5 tisíce hlasujících, 
kteří se ve více než 80 % 
případů vyslovili proti.

Dotaz, jestli aktivisté 
budou respektovat vý-
sledky hlasování, byl zod-
povězen celkem jasně: 
„Hlasování budeme opa-

kovat, dokud nebude mít 

třicítka rozhodné ano. Tře-

ba několik měsíců.“ Místo 
pokojného vysvětlování 
svých argumentů vyrazi-
li v páteční ranní špičce 
opět blokovat magistrálu 
v obou směrech.

Nenapadá mě jiné 
slovo než arogance. My 
jsme si něco usmysleli. 
I když s tím většina obča-
nů nesouhlasí, budeme 
škodit tak dlouho, než si 
prosadíme svou. Ryzí de-
mokraté…

Bohumil Vohanka

Po zásahu ombudsmana 
berlínské bazény přidá-
vají do svých provozních 
řádů, že se v nich mohou 
koupat ženy bez vrchní-
ho dílu plavek. Upejpaví 
spoluobčané si tak budou 
připadat jako na nuda plá-
ži. Ale jak víme, Němci byli 
vždy velkými průkopníky 
Frei Körper Kultur, takže ti 
to nejspíš rozdýchají. Před-
pokládám, že kyselých po-
hledů a nadávek se dočkají 
polonahé ženy především 
od jiných žen. Jako muž 
se tedy mohu cítit v bezpe-
čí, i když se metr ode mě 
bude vraždit očima.

Aktivismus tohoto dru-
hu zdá se mi poněkud 
neškodný. Přestože mě 
jinak komunistický Berlín 
upřímně děsí, třeba svým 
referendem o znárodnění 
soukromých bytů. Jako za-
stánce svobody přeji svo-
bodu i dámským ňadrům. 
Třiadvacetiletá Němka si 
stěžovala na diskriminaci 
podle pohlaví, protože pá-
nové se promenují s odha-
lenými hrudníky bez ome-
zení. Já to nebohé děvče 
utiskovat rozhodně nechci.

Bohumil Vohanka

Být prezidentem je jistě 
nesnadná věc. Člověk se 
nezavděčí všem v daleko 
menších rolích, natož jako 
hlava státu. 

Napadají mě spous-
ty důvodů, proč bych se 
na takovou pozici nehodil. 
Jen tuším, jakým prezi-
dentem bych byl. Jsem si 
celkem jistý tím, co všech-
no by mi nešlo. Ale jedno 
vím jistě. Přál bych si, aby 
většina občanů této země 

na konci mého funkčního 
období řekla: „Byl to dobrý 

prezident.“ Přál bych si, aby 
na mě občas někdo v dob-
rém zavzpomínal. Aby mi 
lidé upřímně přáli. Abych 
v jejich očích odvedl kus 
dobré práce. Přál bych si, 
aby si vážili i mých spolu-
pracovníků, jako osobností 
i jako odborníků.

Představuji si, jak se asi 
odcházelo Miloši Zemano-
vi…        Bohumil Vohanka

Pokud bude existo-
vat a plnit články své 
s m l o u v y  S eve ro a t -
lantická aliance, jsme 
v případě ruské či jiné 
agrese zabezpečeni. 
Členy NATO jsme již 24 
let. Spojeným státům 
zpočátku nebylo příliš 
po chuti rozšiřovat Ali-
anci na východ. Velkou 
zásluhu na tom tehdy 
měla naše rodačka Ma-
deleine Albrightová, 
respektovaná osobnost 
ve světě s velkým vli-
vem na prezidenty USA. 

Vzpomínám, že pre-
zident Václav Havel měl 
po svém zvolení původ-
ně představu, že budou 
oba pakty – Varšavská 
smlouva a NATO – roz-
puštěny, a tak bude 
zajištěn mír v Evro-
pě. U útočného paktu 
Varšavské smlouvy se 
tak brzy stalo a bylo to 
dobře. Obranné NATO 
naštěstí zůstalo. 

Po teroristickém úto-
ku 11. září 2001 na newyor-
ská Dvojčata byl poprvé 
použit důležitý článek 
5 smlouvy o kolektivní 
ochraně. Tehdy bylo 19 
spojenců, dnes má NATO 
třicet členských států. 
Představuje ohromnou 
sílu, měřeno podle výda-
jů na obranu jde o více 
než 70 % celosvětových 
armádních výdajů. 

Važme si přátel, kteří 
jsou spolehlivě s námi – 
i přes ten nepostavený 
radar v Brdech. To tedy 
byla tenkrát ostuda.

Vladimír Roškot

S L O U P E K

Važme 
si přátel, 

kteří 
jsou 

s námi

Pamatuji, že když padla 
vláda jedné strany, zdálo 
se většině obyvatel, že 
už všechno půjde samo, 
brzy doženeme Rakousko 
a budeme tygrem přecho-
du od socialismu ke kapi-
talismu, ne-li k něčemu, 
co si sami vymyslíme.

Nyní, po konci „nepre-
zidentování“ na Hradě, 
je atmosféra trochu po-
dobná. Do úřadu vstou-
pil ve čtvrtek nový čes-
ký prezident Petr Pavel. 
Sympatickým civilním 
projevem při slibu dal 
najevo, s čím byl v naší 

společnosti nespokojen. 
A naznačil, jak svým pří-
stupem k dalším ústav-
ním institucím a politic-
kým stranám bude chtít 
to trápení redukovat. Při 
zahrnování příkopů ne-
šťastně rozdělené spo-
lečnosti ostatně bude mít 
velmi náročnou práci. 

Nečekejme nesplni -
telné, ale každopádně 
přichází naděje na jinou 
dobu. Poctivější k lidem, 
nikoliv podlézavou. Pre-
zident Pavel není tím, 
kdo by populisticky li-
dem sliboval, co není 

v jeho moci. A můžeme 
si být jistí, že když dá 
vládě za pravdu, nedě-
lá to z vděčnosti. Vládu 
o důvěru nežádal, ani 
senátory či poslance. 
Důvěru získal od mnoha 
občanů a těm je tedy za-
vázán. Vládě nic nedluží. 
Samozřejmě, že občas 
uslyšíme hlasy, které se 
až šíleně bojí, že spolu-
práce obou komor Par-
lamentu, vlády a nové 
prezidentské kanceláře 
bude úspěšná, a tedy stá-
tu prospěšná. 

Vladimír Roškot

K O M E N T Á Ř

Přichází naděje 
na jinou dobu

Vím, takhle se říkalo 
Pavlovi Nedvědovi. Ale 
několik nedávných cere-
monií nového prezidenta 
Petra Pavla spontánně 
přivedlo mé myšlenky 
k této přezdívce také.

Miloš Zeman položil 
laťku na zem, takže při-

nést změnu k lepšímu by 
zvládl nejspíš kdekdo. 
Dokonce i nová paní 
mluvčí, která působí spíš 
jako vysmátá puberťač-
ka než solidní profesi-
onálka, je jednoznačně 
výš než zavilý žalmista 
Ovčáček.

Ale těch velkých slov, 
velkých gest a velkých 
slibů je i na mě už tro-
chu moc. Ono, když se ta 
vznešená slova neustále 
opakují, začnou ztrácet 
hodnotu stejně rychle 
jako česká koruna.

Bohumil Vohanka

P O Z N Á M K A

Grande Paolo
S L O U P E K

Berlínská 
nuda

G L O S A

Čágo belo, 
šílenci

P O Z N Á M K A

Třicítka bude
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